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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 30. august 2022.  

Spørgsmål nr. 317: 

”Vil ministeren oplyse omfanget af de administrative udgifter, der vil blive pålagt udle-

jerne ved at skulle redegøre for deres omkostninger til eksempelvis forbedringer og 

lign.?” 

Svar: 

Som bekendt har regeringen endnu ikke fremsat et lovforslag, der implementerer Af-

tale om initiativer til modvirkning af store huslejestigninger. 

Det er ikke på nuværende tidspunkt muligt at oplyse omfanget af de administrative 

udgifter, der vil være forbundet med undtagelsesordningen. 

Jeg kan dog oplyse, at udlejere i forbindelse med anvendelsen af undtagelsesordnin-

gen ikke skal redegøre for omkostninger til forbedringer, da disse omkostninger ikke 

indgår i ordningen. Efter gældende regler har udlejere mulighed for at kræve særskilt 

lejeforhøjelse på baggrund af forbedringer. 

 

Med venlig hilsen 
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